
Факт е, че в областта на творческото 
мислене са властвали заблуди с хилядолет-
на давност. Всички те са отричали въз-
можността за широк достъп на хората до 
света на творческото (иновативното) 
мислене. Резултатът е невероятният 
бум на иновативната дейност в световен 
мащаб. Не е случайно, че 21 век се нарича 
век на иновациите. Само като пример ще 
посоча, че през последните десетилетия 
са направени повече значими открития, 
изобретения и други иновации, отколко-
то през изминалите хилядолетия.

За желаещия да стане новатор, обаче, са 
нужни специални знания и умения 
за технологията на творческото 
мислене. Тук представям шестте 
принципа, залегнали в тази тех-
нология.

Първи принцип: произволен, 
неограничен подход при търсене 
на нови идеи за обекта на фокус. 
Можем да анализираме обекта на 
иновации от произволна гледна 
точка – корпуса и елементите на 
машината, материалите, от кои-
то са направени, технологията и 
много други. Така възможността 
да открием полезни идеи стават 
практически неограничени. В 
технологията на творческото 
мислене за целта се използват 
специални подходи и методи.

Втори принцип: за всеки обект и 
проблем могат да се открият не една, а 
много полезни идеи за иновации. Важно е 
предварително да търсим идеи за опти-
мални решения.

Трети принцип: контрол в прекомер-
ния контрол на логическото мислене. То 
се изгражда у всеки човек с натрупаните 
знания и опит и е крайно необходимо – 
помага ни да вземем успешни решения. 

Когато станем прекалено строги съдници 
обаче, то ни изиграва лоша шега и ни кара 
да грешим. Такива грешки допускат и 
високо ерудирани и дори гениални хора. 
За по-успешния контрол помагат специ-
ални подходи и техники от творческото 
мислене.

Четвърти принцип: използване „игра-
та на случая“ да ни услужи с нови идеи. 
Почти няма значими открития, без това 
явление. Херц открива радиовълните 
без да ги е търсил. Не е могъл дори да си 
представи подобна задача. Флеминг от-
крива антибиотиците пак по волята на 

случая. Днес има разработени 
различни техники, които 
стимулират играта на слу-
чая да ни услужи с идеи и дори 
готови решения.

Пети принцип: Почти 
няма проблем, за който да не 
съществуват полезни реше-
ния. Има изключения, но те 
са редки. Нашата задача е да 
се научим как да ги търсим 
по-успешно. За целта също се 
предлагат специални подходи 
и методи.

Шести принцип: да дове-
дем една нова идея до практи-
ческото и прилагане е крайна-
та цел на откривателя. Ако 

не сторим това, тя си остава безполезна. 
Това става възможно чрез по-нататъшни 
изследвания, експериментални проверки 
и други.

В заключение – тези принципи се от-
насят до генериране на новите идеи. Що 
се отнася до областта на изкуството, 
там непременно се изискват и специални 
дарования.
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Какво не знаем за вас?
– Извън университета се занимавам 

с музика. Това е моето артистично 
хоби, което се превърна в голяма 
част от моя живот. Развитието ми 
в тази област започна от детската 
градина. На 7-годишна възраст ста-
нах част от детски хор „Милка Стое-
ва“ с диригент Светла Стоева. Това е 
мястото, където развих певческите 
си умения и където ме научиха на цен-
ни добродетели. Пяла съм в училищни 
формации и на много 
концерти, свирила съм 
на пиано 3 години. Раз-
вивах се стремглаво и 
от групата на малките 
станах част от съста-
ва на по-големите. С 
него имах много учас-
тия в България и извън 
нея. През последните 
три години нямах въз-
можност да пея и това 
много ми липсваше. За 
щастие преди няколко 
месеца получих пред-
ложение да стана част 
от Вокален ансамбъл 
„Фортисимо“ – състав 
с много отличия, кой-
то е известен на голя-
ма част от българска-
та и чуждестранната 
аудитория с победата 
им в „Игри на хорове“ 
в „Шоуто на Слави“. С 
много усилия и упори-
та подготовка имах възможността 
да участвам с тях на Световните 
хорови игри през октомври 2021 г., 
организирани в Белгия. 

Какви са вашите постижения?
– Занимавала съм се индивидуално с 

пеене до 14-годишна възраст. Участи-
ята по конкурси и различните изяви 
в музикалните среди са ми носили 
награди. Била съм два пъти на второ 
място и веднъж на трето място на 
конкурса „Сладкопойна чучулига“. 
Веднъж на трето и три пъти на вто-
ро място на конкурса „Радост на бре-
га“. Два пъти на второ място и един 
път на първо място със специална 
награда за майсторско и артистично 
участие в конкурса „Слънце, радост, 
красота“. Имам и награда от община 
Бургас за постигнати високи резул-
тати в областта на музиката, награ-
да за активно участие в концертната 
дейност на НЕГ „Гьоте“. 
В УНСС успях да спечеля приза „Сту-
дент на годината“ в категория „Та-
лант“. Най-голямото отличие за мен 
е от конкурса в Белгия. Той беше от 
световен мащаб, със стотици съста-
ви. Взехме участие в две категории 
и спечелихме шампионски титли и в 
двете. Това е голям успех в хоровата 
среда. Пред пълна зала и публика, сто-

яща на крака, звучеше цели два 
пъти българският химн. Това 
беше изключителна и несрав-
нима емоция!

Има ли формула на успеха и ако 
да – коя е тя? 

– За всеки един от нас успех 
значи различно нещо, така че 
не мисля, че има универсална 

формула за него. Повечето от нас се 
стремят към успешно образование, 
кариера и семейство. Както всяко 
хоби, спорт или артистично начи-
нание, така и в пеенето има много 
трудни моменти и неведнъж съм 
искала да се откажа. Щастлива съм, 
че не го направих. Успях да постигна 
върха, да стигнем до световна тит-
ла и да прославим България заедно 
с „Фортисимо“. За мен успехът е 
да бъда заобиколена от истински и 
обичащи хора.

Какво ви вдъхновява?
– Ако става дума за музиката и 

пеенето, отговорът на този въпрос 
е лесен. Когато публиката те оцени 
и се наслаждава на това, което пра-
виш, това е нещото, което вдъхно-
вява всеки един артист. При мен 
присъства и това, че като част от 
състав ние ставаме едно семейство 
и това ме кара да бъда все по-добра, 
за да не ги предам, и както ние, така 
и гласовете ни да са в хармония. 
Няма по-приятно усещане от това 
да знаеш, че умееш нещо и караш 
хората да се усмихват. В личен план 
се вдъхновявам от постигнатото 
от по-големите роднини и приятели 
около мен и се старая да ги настигна. 
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